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Aan:
Commissie Cultuurverandering

Aanleiding:
Discussie cultuurverandering 6 oktober 2010  

Voorstel:
Notitie omvat een beschrijving van hoe er in mijn ogen meer debat in de raad kan komen. 
Graag zou ik van de commissie haar mening willen weten omtrent gezette stappen, of deze 
ingeslagen weg de juiste is en of we hier verder mee willen. 

Bijlagen: 
- Voorstel verbetering raadsdebat van Debatrix
- Offerte Duaal Debatteren van het Nederlands Debat Instituut

1. Aanleiding en doel

In  de  commissievergadering  van  6  oktober  jongstleden  werden  een  aantal  aanbevelingen 
omtrent het project Raad aan de voorkant besproken. Daarbij werd ook een punt genoemd 
betreffende  het  verbeteren  van  het  politieke  debat.  Daarnaast  heb  ik  vele  discussies 
meegemaakt hoe de raad meer kan sturen door bijvoorbeeld de LTA anders te gaan gebruiken. 
Naar aanleiding van deze vergaderingen heb ik aangegeven een voorstel te schrijven over wat 
de mogelijkheden zijn om het politieke debat te kunnen verbeteren. 

In mijn ogen zijn wij als raad te gefocust op ‘het college’ en waar zij mee naar ons toe zullen 
komen. Ook liggen er naar mijn mening vaak stukken die over de uitvoering gaan in plaats 
van  over  politieke  keuzes.  Ik  zal  hier  verder  niet  op  ingaan  omdat  de  griffier  en  de 
‘verandermanagers’  hier  nader op terugkomen.  Maar een van de reden dat ik dit  noem is 
omdat het ervoor zorgt dat de agenda’s van de verschillende commissies vol zijn, waardoor de 
er niet altijd ruimte is voor debat. Doordat er zoveel op de agenda staat zou je het idee kunnen 
krijgen dat je er wel iets over moet zeggen, want het is belangrijk genoeg om op de agenda te 
staan. Naast de volle agenda’s hebben we te maken met een tijdsbeperking. Daarnaast heb ik 
gemerkt dat er veelal vragen afgevuurd worden op het college in plaats van dat de vragen 
gericht  gesteld  worden  naar  de  andere  partijen  en  dat  er  summier  discussie  tussen  de 
raadsleden plaatsvindt. Dit is niet alleen jammer voor de kwaliteit van de discussie en het 
stuk/voorstel, maar ook voor het publiek is het niet altijd interessant en volgbaar. 

In optima forma zou het zo moeten zijn dat de raad met elkaar in openbaarheid in discussie 
gaat en tot een gezamenlijke conclusie komt en dat vervolgens het college de uitvoering op 
zich  neemt.  Naast  een  wijziging  in  de  stukkenstroom en  verandering  van  de  organisatie 
kunnen  debatvaardigheden  bijdragen  aan  een  beter  debat  (en  dus  wellicht  ook  een  beter 
voorstel). Dit geldt niet alleen voor de deelnemers aan het debat (raadsleden), maar ook voor 
de voorzitters van de commissies en de raad. 



2. Debattrainingen

Iedereen moet zijn woordvoeringen zo kunnen doen zoals hij of zij dat prettig vindt. Maar dat 
betekent  niet  dat  men  tips  kan  krijgen  hoe  men  zich  kan  verbeteren  en  hoe  de 
vergaderstructuur  an  sich  verbeterd  kan  worden.  Debattrainingen  kunnen  instrumenten 
leveren waardoor er meer debat in (tussen) de raad komt, in plaats van bijvoorbeeld debat 
tussen de raad en het college. Ook zou het ervoor kunnen zorgen dat wij als raad meer aan het 
begin van een proces komen te staan en dat wij als raad ook weten hoe daar mee om te gaan.1 

In  mijn  ogen zijn  er  een  aantal  verbeterpunten  mogelijk.  Ik  zou een  opsomming  kunnen 
geven, maar er zijn ook organisaties die zich hierin gespecialiseerd hebben. Ik heb een tweetal 
bedrijven  (Debatrix  en  het  Nederlands  Debatinstituut)  benaderd  om  met  een  voorstel  te 
komen.  Beiden  hebben  ervaring  met  het  werken  met  gemeenteraden.  Ze  kijken  naar  de 
vergaderstructuur  en -opbouw en analyseren  een  vergadering  waarna ze  met  een voorstel 
komen waarin  wij  als  raad nog zouden kunnen verbeteren  en hoe  wij  effectiever  zouden 
kunnen vergaderen. Voor hoe ze verder te werk gaan, verwijs ik naar de bijlagen. 
 
3. Vervolg

Wat ik van de commissie wil weten is hoe zij denken over de voorliggende voorstellen vanuit 
de twee organisaties. Financieel gezien is er ruim budget beschikbaar om dergelijke trainingen 
te bekostigen.2 Als de commissie positief is, kan in overleg met de griffier en/of het presidium 
verdere  stappen  worden  gezet.  Ik  ben  van  mening  dat  het  onder  de  loep  nemen  van  je 
vergaderstructuur  geen  kwaad  kan  en  dat  er  een  aantal  punten  te  verbeteren  zijn. 
Debattrainingen kunnen in mijn ogen bijdragen aan het doel: meer debat in de raad waardoor 
de raad beter kan ‘sturen’. 

1 Je ziet dat wij als raad ook nog onwennig zijn als er geen stuk ligt waar we op kunnen ‘schieten’, maar waar we 
zelf richting en kleur aan kunnen geven. 
2 Wat er precies beschikbaar is, is bekend bij de griffie. 


